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Sidste år ved denne tid kom vi til generalforsamling med uro, spænding og forventning!
For at forstå det – må vi lige kigge lidt tilbage i 2022.

Der havde været massiv afgang af medslemmer. Vi havde ikke længere råd til at lønne vores 
dirigent, der havde fået bevilliget extra betaling for at tage turen fra Himmerland til Viborg .
Vi måtte bede  de afgåede medlemmer om hjælp, for at kunne klare de aftaler, vi havde i efter året 
og i julen! Coronaen har formentlig også spillet ind i negativ retning!
Vi havde lave charmeoffensiv på senior folkemødet vha. stemmeplejer snaps, udleveret flyers til 
venner og bekendte og havde haft annonce i avisen, i håbet om at tiltrække nye medlemmer!
Efter forårskoncerten med Viborg Mandskor, hvor Karl Alfred Petersen sad ved klaveret og Uffe 
Munkgaard dirigerede os – tror jeg en tanke blev født – for det gik rigtig godt! Da vi skulle have 
julekoncert med med Viborg Mandskor – trådte Uffe igen til, da Karl Alfred var forhindret!
Uffe Munkgaard blev kontaktet og han var villig til at tage en prøvetid på første halvår 2023.
Mange kormedlemmer vendte tilbage og vi har endda fået nye medlemmer!
STOR TAK til dig Uffe!!

FORÅR 2023:
26. April: Aarrangerede ” Vi er Viborg” Foreningernes dag  – Koncert på Hjultorvet
15. Maj  : Sommer afslutning i Houlkær kirke med spisning og Koncert foredraget
” Matador  - i ord og toner” præsenteret af  ”Toner af guld” (Helle og Dynes Skovkær)
TAK Vagn Aage – det var super!    
20. juni  : Senior folkemødet på Sønæs! Vi var 4 medlemmer der kunne skiftes til at få folk i tale på 
denne varme dag!! TAK til jer  – der var rigtig hyggeligt!

EFTERÅRET 2023:
7. Oktober: Besøg af Ryslinge koret fra Fyn. Endelig!!  Der havde været flere aflysninger!
Fynboerne fik en  rundvisning i den gamle bydel og koret nåede også ind  i Domkirken , hvor de 
havde sunget!
Begge kor øvede sammen to sange komponeret af Carl Nielsen.  Vi havde fælles koncert i kirken 
efterfulgt at spisning! Hvor Marianne Bro fortalte Viborgs historie i 1000 år på 20 min,.
1000 Tak Marianne – jeg er glad for, at Viborg koret også fik del i denne oplevelse!”
Ryslinge korets optræden var også en speciel oplevelse – speccielt pga. Mathias!
29. Oktober: Afholdt ”Sangkraft”   korfestival ”Syng dansk” . Vi var ikke tilmeldt som kor  - men vi
var 5-6 medlemmer der deltog!
30. Oktober: ”Syng dansk arrangement” i Houlkær kirke med solister. Tidligere medlem af koret 
Vera Lambertsen og hendes ven Flemming på hhv. klaver, saxofon guitar og sang! Der var ikke 
vildt mange publikum – formentlig fordi, der var rigtig mange arrangementer i de dage!
4. December: Julekoncert på Banebo. Efterfulgt af kaffe og kage! Anne Søby Rasmussen har lovet 
os lagkage næste gang og tid til at synge sammen med beboerne!!
6. December: Julekoncert på Stationen sammen med Viborg Mandskor. Efterfulgt af Gløgg og 
æbleskiver for medlemmer med ledsager!
12. December Julekoncert ved Odd Fellow loges julefrokost.
20. December : Medvirkede vi i Houlkær kirkes ”Syng julen ind”

FORÅR 2024
10. Marts:  Medvirker vi i ” På vinger af håb”. I Houlkær kirke. Må tilstå, at jeg fik åndenød, da jeg 
talte med Maja forleden – vi får noderne kvit og frit – men det er nærmest en  hel bog- fortalte hun!
Håber Uffe ved, hvad vi har sagt ja til!!
April eller først i maj: Koncert med Viborg Mandskor i Vestervang kirke! Ingen aftale endnu, de 
skal lige have lov til at møde deres nye dirigent!



Udflugt: I bestyrelsen havde vi regnet med, at vi skulle arrangere en udflugt til Fyn sidst i maj Der 
er imidlertid sket det, at Ryslinge korets  dirigent Mathias har sagt fra – så her kommer også en ny 
dirigent, der lige skal have lov at finde sig til rette. Ingrid K fra Ryslinge koret håber på, at det 
kunne blive i efteråret! 

FORÅR 2025.
10.Maj: Får vi besøg af et norsk kor fra Viborgs venskabsby Hamar. Koret er et firstemmigt blandet 
kor med 25 deltagere i alderen 60-70 år.
De startede med, at bede om  samarbejde om et korprogram over 2-3 dage.
Jeg har svaret, at vi kan være behjælpelige med en koncert og en rundvisning i Viborg!
Så må vi lige sakkes sammen om, vi evt. kunne være behjælpelige med en extra koncert et eller 
andet sted!!

Stemmeprøve:
Vi har i bestyrelsen talt om følgende ønsker
1) Det kunne være dejligt, om Uffe  kunne få tid til at råde nyankomne om hvilken stemme de 
høreer til. 
Vi har desværre fået en klage fra en kvinde, der syntes hun fik en rigitg dåelig start på sin 
korkarriere. Hun starede som sopran, hvor hun tydeligvis ikke hørte hjemme og kom så til alt-
gruppen, hvilket godt kan være lidt frustrerende, når man ikke tidligere har sunget i kor. 
Min tanke har blot værer, at de omkring stående medlemmer kunne hjælpe den nyankomne til rette 
– men mht. hvor man hører hjemme rent stemmemæsigt –  er ikke vores opgave.
Hvad kan vi gøre, for at nye føler sig velkomne?

2) Opvarmning af krop  og stemme!
Jeg tror ikke man skal underkende det at opvarmning og bevægelighed kan har stor betydning på 
resultatet  af sangen. Selv har jeg erfaret, at jeg ikke synger så fantastisk god -  MEN har vi haft en 
god opvarmning – så synes jeg faktisk at det ikke er så dårligt endda!

3) Vi har også talt om, om det måske var muligt fx at en stemmegruppe kunne få ½ time for sig selv,
i de tilfæle, hvor der er problemer med indlæring. Det kunne måske klares ved at en gruppe kunne 
møde ½ time før eller resten af koret mødte en ½  time senere!

4) Jeg vil gerne have ordet under eventuelt.  Vedr. fejring af mærkedage!!

Mvh
Mona Dinsen


